
 
PM 2005 RIV (Dnr 322-4828/2004) 

Gränsdragning för skolpliktsbevakningen mellan Bromma och 
Spånga-Tensta stadsdelsnämndsområden 
 
 

Borgarrådsberedningen föreslår kommunstyrelsen besluta följande 
1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnds föreslagna ändring av att skolpliktsbevak-

ningsansvaret för elever i skolåren F-5 boende i Mariehäll överförs från 
Sundbyskolan i Spånga-Tensta stadsdelsnämnd till Bromma stadsdelsnämnd 
bifalles. 

2. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd får i särskilt ärende återkomma om tidpunkt 
för ändring av skolpliktsbevakningsansvaret. 

 

Föredragande borgarrådet Mirja Särkiniemi anför följande. 
 
Bakgrund 
 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd föreslår en ändring av att skolpliktsbevakningsansvaret 
för elever i skolåren F-5 boende i Mariehäll överförs från Sundbyskolan i Spånga-Tensta 
stadsdelsnämnd till Bromma stadsdelsnämnd. 
 
Remisser 
 
Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret och Bromma stadsdelsnämnd.  
   Stadsledningskontoret tillstyrker den föreslagna ändringen av skolpliktsansvaret för elever 
i skolåren F-5 boende i Mariehäll.  
   Bromma stadsdelsnämnd anser att skolpliktsbevakningen för elever i skolåren F-5 boende 
i Mariehäll skall överföras till Bromma stadsdelsnämnd. 
 
Mina synpunkter 
 
En av stadsdelsnämnden föreslagen ändring av bevakningen av skolpliktsansvarsområ-
det som berör två eller flera stadsdelsnämnder skall fastställas av kommunstyrelsen. 
 Jag föreslår bifall till Spånga-Tensta stadsdelsnämnds förslag till förändring av skol-
pliktsbevakningsansvaret för grundskolorna. 
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 Jag föreslår att borgarrådsberedningen föreslår kommunstyrelsen besluta följande 
1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnds föreslagna ändring av att skolpliktsbevak-

nings-ansvaret för elever i skolåren F-5 boende i Mariehäll överförs från 
Sundbyskolan i Spånga-Tensta stadsdelsnämnd till Bromma stadsdelsnämnd 
bifalles. 

2. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd får i särskilt ärende återkomma om tidpunkt-
för ändring av skolpliktsbevakningsansvaret. 

 
Stockholm den 16 mars 2005 
 
MIRJA SÄRKINIEMI 
 
 
 
Borgarrådsberedningen tillstyrker föredragande borgarrådets förslag. 
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ÄRENDET 
 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd föreslår en ändring av att skolpliktsbevakningsansvaret 
för elever i skolåren F-5 boende i Mariehäll överförs från Sundbyskolan i Spånga-Tensta 
stadsdelsnämnd till Bromma stadsdelsnämnd. 
  
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutade den 25 november 2004 enligt förvaltning-
ens förslag. 
 
Spånga-Tensta stadsdelsförvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 8 november 2004 
har i huvudsak följande lydelse.  
 
Bakgrund 
Sedan många år har skolpliktsansvaret för elever boende i Mariehäll tillhört Sundbyskolan i 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd. Elevunderlaget i Mariehälls befintliga bebyggelse har varit alltför 
litet för att medge byggande av en ny skola. Det har därför funnits skäl att avvakta bostadspla-
nerna för kvarteret Baltic innan planering av en permanent skola påbörjas och ändring av skol-
pliktsbevakningsansvaret beslutas. Planarbetet har nu startat utifrån ett arkitektförslag på drygt 
1000 nya lägenheter i kvarteret Baltic.  
 
Förvaltningens förslag 
Västerortsutredningens bedömning överensstämmer med vår tidigare beräkning att ett bostads-
byggande med föreslagen volym ställer krav på förskolor och en skola för de yngre eleverna i 
skolåren f-5. Vi delar Bromma stadsdelsförvaltnings bedömning att elevantalet i Mariehälls be-
fintliga bebyggelse tillsammans med minst 1000 nya lägenheter ställer krav på en skola för ca 500 
elever i skolåren f-5. Utifrån Spånga-Tenstas skolorganisation vore det dock önskvärt att en ny 
skola i Mariehäll även kan ta emot elever i skolår 6. 
 För skolåren 6-9 bedömer Västerortsutredningen att det kommer att finnas kapacitet i Sund-
byskolan för att ta emot en viss elevökning från det nya  området. Om en ny skola i Mariehäll 
organiseras för skolår f-6 finns större möjligheter att bereda plats i Sundbyskolan för elever i 
skolåren 7-9. 
 Bebyggelsen i kvarteret Baltic förmodas ske etappvis. Behovet av en permanent skolbyggnad i 
det nya bostadsområdet Baltic kan endast preliminärt och utifrån USKs senaste befolkningspro-
gnos, beräknas fram till 2009. En mer exakt tidpunkt för bostädernas och skolans färdigställande 
kan beräknas i takt med att planarbetet fortskrider. Vi återkommer därför i särskilt ärende med 
slutgiltigt förslag till tidpunkt för ändring av skolpliktsbevakningsansvaret. 
 En av nämnden föreslagen ändring av skolpliktsbevakningsområdet som  berör två eller flera 
stadsdelsnämnder måste beslutas av kommunstyrelsen. 
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REMISSER 
 
Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret och Bromma stadsdelsnämnd. 
 
Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 21 december 2004 har i huvudsak 
följande lydelse. 
 
Bakgrund 
Sedan många år har skolpliktsansvaret för elever boende i Mariehäll, Bromma tillhört Sundbysko-
lan i Spånga-Tensta stadsdelsnämnd. Elevunderlaget i Mariehälls befintliga bebyggelse har varit 
för litet för att medge byggande av en skola. Det har funnits skäl att avvakta bostadsplanerna för 
kvarteret Baltic i Mariehäll innan planering av en ny permanent skola i området påbörjas och 
ändring av skolpliktsbevakningsansvaret ändras. 
 Planeringsarbetet har nu startat utifrån ett arkitektförslag på drygt 1 000 nya lägenheter. 
Nämnden föreslår att skolpliktsansvaret för elever F-5 i Mariehäll övergår till Bromma stadsdels-
nämnd i samband med färdigställandet av lägenheterna i kvarteret Baltic. 
 Nämnden återkommer i särskilt ärende med slutligt förslag till tidpunkt för ändring av skol-
pliktsbevakningsansvaret. 
 Förvaltningens tjänsteutlåtande har utarbetats inom avdelningen för barn och ungdom och i 
samråd med barn- och ungdomsavdelningen i Bromma stadsdelsförvaltning. 
 En av stadsdelsnämnden föreslagen ändring av skolpliktsansvarsområdet som berör två eller 
flera stadsdelsnämnder skall fastställas av kommunstyrelsen. 
 
Stadsledningskontorets synpunkter 
Stadsledningskontoret föreslår att kommunstyrelsen godkänner att skolpliktsansvaret för elever i 
skolår F-5 boende i Mariehäll överförs från Sundbyskolan i Spånga-Tensta stadsdelsnämnd till 
Bromma stadsdelsnämnd. Tidpunkt för övergången får fastställas i särskilt ärende från stadsdels-
nämnden då bebyggelsen i kvarteret Baltic förmodas vara färdigställda. 
 Den kapacitetsinventering av skollokaler som gjorts i den s.k. Västerortsutredningen konstate-
rar att med nuvarande bebyggelse i Mariehäll och om kvarteret Baltic byggs med ca 1 000 nya 
lägenheter ställs krav på en ny skola för eleverna i skolåren F-5. Skolan beräknas behöva ha en 
kapacitet för ca 500 elever. Av utredningen framgår också att det för elever i skolåren 6-9 kom-
mer det att finnas kapacitet i Sundbyskolan att ta emot den förväntade elevökningen från Marie-
häll. Denna bedömning gör även stadsdelsnämnden. 
 Stadsledningskontoret har ingen avvikande uppfattning mot ovanstående. När kvarteret Baltic 
är utbyggt kommer elevunderlaget att motivera att en skola för de yngre eleverna finns i närom-
rådet. Viktigt att Bromma stadsdelsnämnd är med i planprocessen för att tillgodose att behoven 
av en skola i området uppfylls. Förutom en ny skola bör även planeras för nya förskolor i områ-
det. 
 Med beaktande av den preliminära byggplanen av kvarteret Baltic och utifrån USK:s befolk-
ningsprognos beräknas en ny skola behöva vara i drift 2009. 
 
Bromma stadsdelsnämnd beslöt den 16 december 2004 i enlighet med förvaltningens 
förslag.  
 
Bromma stadsdelsförvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 1 december 2004 har i 
huvudsak följande lydelse. 
 
Bakgrund 
Sedan många år har skolpliktsansvaret för elever boende i Mariehäll  tillhört Sundbyskolan i 
nuvarande Spånga-Tensta stadsdelsnämnd. Elevunderlaget i Mariehälls befintliga bebyggelse har 
varit alltför litet för att medge byggande av en ny skola. Det har därför funnits skäl att avvakta 
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bostadsplanerna för kvarteret Baltic innan planering av en permanent skola påbörjas och ändring 
av skolpliktsbevakningsansvaret beslutas.  
Planarbetet har nu startat utifrån ett arkitektförslag på drygt 1000 nya lägenheter i kvarteret Bal-
tic.  
 En av nämnden föreslagen ändring av skolpliktsbevakningsområdet som berör två eller flera 
stadsdelsnämnder måste beslutas av kommunstyrelsen. 
 
Förvaltningens förslag 
Förvaltningen har under hösten deltagit i ett första planeringsmöte med tjänstemän och arkitekt 
på stadsbyggnadskontoret. Västerortsutredningens bedömning överensstämmer med vår tidigare 
beräkning att ett bostadsbyggande med föreslagen volym ställer krav på förskolor och en skola 
för de yngre eleverna i skolåren f-5. 
 Vår preliminära bedömning är att elevantalet i Mariehälls befintliga bebyggelse tillsammans 
med minst 1000 nya lägenheter ställer krav på en skola för ca 500 elever i skolåren f-5. För skol-
åren 6-9 bedömer Västerortsutredningen att det kommer att finnas kapacitet i Sundbyskolan att 
ta emot en viss elevökning från det nya området. Elevernas valmöjligheter är också flera. Närhe-
ten till Sundbybergs kommun gör att det finns skäl att vidga kretsen för samverkan kring lokal-
behovet för de äldre eleverna. Bebyggelsen i kvarteret Baltic förmodas ske etappvis i likhet med 
planerna för Beckomberga. Behovet av en permanent skolbyggnad i det nya bostadsområdet kan 
endast preliminärt och utifrån USKs senaste befolkningsprognos beräknas till 2009. En mer 
exakt tidpunkt för bostädernas och skolans färdigställande kan beräknas i takt med att planarbe-
tet fortskrider. Vi återkommer därför i särskilt ärende med slutgiltigt förslag till tidpunkt för 
ändring av skolpliktsbevakningsansvaret. 
 
 
 
 


